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З А П И С Н И К 
са 9. сједнице Представничког дома Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине, 

одржане 06. јуна 2001. године 
 
 
 Девета сједница Дома почела је с радом у 11,25 часова. Присуствовало је 38 
посланика. Одсуствовали  су  Момир Тошић и Сеад Бутуровић (најавили одсуство), 
те Халил Мехтић и Абдурахман Малкић.  
 Као гости сједници су присуствовали чланови Предсједништва Босне и 
Херцеговине Бериз Белкић и Јозо Крижановић. 
 Испред Савјета министара Босне и Херцеговине присуствовали су: 
предсједавајући Божидар Матић; министри Драган Микеревић, Крешимир Зубак и 
Светозар Михајловић; замјеници министара Јусуф Халилагић, Јадранко Прлић, 
Кадрија Харачић – Шабић, Зора Марјановић, Рсим Кадић и Гордана Ковић. 
 Испред међународних организација сједницу су пратили: Хелен Бекер  и 
Адам Канне – политички савјетници ОХР; Диетер Волтман, Франческа Бинда, 
Лидија Кораћ, Зухра Османовић  и Дарио Шикуља – испред ОСЦЕ-а; Мс Фиона Мц 
Илвахам – испред Британске амбасаде; Емина Ганић – политички савјетник 
специјалног представника Генерлног секретара Савјета Европе.  
 

Предсједавајући Сеад Авдић упознао је Дом да је Проширени колегиј, на 
сједници одржаној непосредно пред почетак сједнице Дома, усвојио Орјентациони 
план Дома за 2001. годину. Такође је упознао Дом да су на Проширеном колегију 
усаглашене интервенције на предложени дневни ред: 

- да се из приједлога дневног реда искључи тачка 19. – Приједлог закона о 
спољнотрговинској комори БиХ; 

- да се у 23. тачки, под ц) уврсти  Оквирни споразум између Европске 
инвестиционе банке којим се регулишу активности ЕИБ у БиХ, ради 
давања сагласности; 

- да се води јединствена расправа о Приједлогу изборног закона  БиХ 
предлагача Савјета министара и посланика Мариофила Љубића.  

 
У дискусији поводом приједлога дневног реда учествовали су: 
 
Адем Борић – предложио да се у дневни ред, као прва тачка, уврсти – 

потврђивање избора Делегације у Савјет Европе. Приједлог је образложио тиме 
да је прекршен раније постигнути договор о саставу парламентарних делегација. 
Нагласио је, поред осталог, да је Клуб посланика СДА оваквим начином избора 
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Делегације преварен и да нису испоштоване одредбе Пословника Дома које 
регулишу начин избора парламентарних делегација. 

Други приједлог г-дина Борића био је да се закони проглашени од стране 
Високог представника разматрају прије Изборног закона. 

Миро Грабовац – Титан – Предложио је да се Приједлог изборног закона 
предлагача Савјета министара и Мариофила Љубића разматрају као једна 
тачка, под а) и б). 

Жељко Билбија - Предложио да се Представнички дом на овој сједници 
изјасни о законима Високог представника које је усвојио Дом народа, а да се пет 
закона који нису добили подршку Дома народа скину с дневног реда и да се 
формира заједничка комисија оба дома ради превазилажења настале 
ситуације. 

Осман Брка – Предложио да се у дневни ред уврсти Извјештај Комисије 
за људска права, имиграцију, избјеглице и азил о посјети једном броју 
општина у Босни и Херцеговини. 

Мирко Бањац – У вези с законима које је прогласио Високи представник 
скренуо пажњу да се о њима не може гласати у пакету јер Пословник није прописао 
такву могућност, већ да треба одлучивати о сваком закону појединачно. 

 
Послије дискусије предсједавајући Авдић је, осврћући се на приједлоге за 

допуну или измјену дневног реда, констатовао сљедеће:  
- За приједлог предсједавајућег Клуба посланика СДА г-дина Борића – да 

остаје  обавеза Колегија Представничког дома и Колегија Дома народа да још 
једанпут преиспитају своју одлуку о делегирању чланова Делегације у Савјету 
Европе, те да остаје и политички разговор три политичке партије у циљу исправке 
нарушеног договора.  

- У вези с приједлогом да се закони које је на привременој основи прогласио 
Високи представник разматрају прије Изборног закона, рекао је да закони Високог 
представника већ функционишу и да се због тога сматрало да Изборни закон има 
предност. Предложио је да тако и остане. 

У вези с приједлогом г-дина Билбије интервенисали су Миро Грабовац -  
Титан и Боро Бјелобрк, у смислу да не постоји пословничка одредба да би се 
формирала комисија прије одлучивања у Дому.  

Посланик Хилмо Неимарлија допунио је приједлог предсједавајућег Клуба 
СДА.  Нагласио је да се не ради само о Делгацији у Савјету Европе већ о свим 
делегацијама, те да Клуб посланика СДА тражи да се избор делегација уврсти као 
посебна тачка дневног реда, јер се десила крајње неозбиљна превара не само Клуба 
СДА него и овог дома.  

Поводом овог питања говорио је и посланик Осман Брка. Поред осталог, 
рекао је да је посланик Рамиз Вилић, у знак протеста, поднио оставку на чланство у 
Делегацији Парламентарне супштине  у ИПУ. Нагласио је да је СДА као странка 
читаво вријеме настојала да буде крајње кооперативна и конструктивна, те у 
Парламенту нису правили никакве сметење. Предложио је да Дом, и у свјетлу ове 
оставке г-дина Вилића заузем исправан став и да ни Дом неда себе варати. 

Предсједавајући Авдић је подсјетио на одредбу чл. 145. Пословника, те 
нагласио да нема пословничке могућности да Дом верификује цјелокупни састав 
делегација. Нагласио је да је Представнички дом свој дио посла завршио у складу с 
чланом 145. став 2. Разрјешење проблема остаје на Дому народа и политичким 
разговорима, рекао је, поред осталог, предсједавајући Авдић. На инсистирање 
Клуба СДА да се дом изјасни о њиховом приједлогу за уврштавање овог питања у 
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дневни ред, предсједавајући Авдић је рекао да се не може гласати о приједлогу који 
није у складу с Пословником. Затим је на гласање дао сљедеће приједлоге:  

- да се прије Изборног закона разматрају закони које је прогласио Високи 
представник. ЗА су гласала 24 посланика од 38 присутних, 10 је било уздржаних. 
Приједлог није добио ентитетску већину;  

- приједлог Мира Грабовца – Титана, да се приједлози изборног закона 
Савјета министара и Мариофила Љубића разматрају под једном тачком са а) и б) – 
усвојен је са 32 гласом ЗА и 5 уздржаних; 

- приједлог Османа Брке, да се у дневни ред уврсти Извјештај Комисије за 
људска права, имиграцију, избјеглице и азил о посјети једном броју општина у БиХ, 
усвојен је са 35 гласова. 

- Приједлог Жељка Билбије да се с дневног реда скине пет закона Високог 
представника који нису добили подршку Дома народа, није усвојен. ЗА је гласало 
10, против 25, 5 посланика се уздржало.  
 

Послије гласања о предњим приједлозима предсједавајући Авдић је 
констатовао да је за 9. сједницу Представничког дома усвојен сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д: 
 

1.  Усвајање записника са 8. сједнице Представничког дома, 
2. Приједлог Изборног закона Босне и Херцеговине (прво  читање): 

a) предлагач Савјет министара БиХ  
b) предлагач посланик Мариофил Љубић  

     (приједлози закона разматрају се у складу с чл. 104.Пословника); 
3. Приједлог закона о застави Босне и Херцеговине, 
4. Приједлог закона о грбу Босне и Херцеговине, 
5. Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о путним исправама 

БиХ, 
6. Приједлог закона о суду БиХ, 
7. Приједлог закона о Државној граничној служби БиХ, 
8. Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о царинској политици 

БиХ, 
9. Приједлог закона о административним таксама и Тарифа 

административних такса, 
10. Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о административним 

таксама БиХ, 
11. Приједлог закона о стандардизацији БиХ, 
12. Приједлог закона  о мјеритељству БиХ, 
13. Приједлог закона о оснивању Института за стандарде, мјеритељство и 

интелектуално власништво БиХ, 
14. Приједлог закона о мјерним јединицама БиХ, 
15. Приједлог закона о акредитовању БиХ, 
16. Приједлог закона о оснивању Института за акредитовање БиХ, 
17. Приједлог закона  о имовини Завода за запошљавање БиХ, 

(Приједлоге закона од 4. до 18. прогласио Високи представник на 
привременој основи. Разматраће се по чл. 105. Пословника); 

18. Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о Савјету министара 
Босне и Херцеговине и министарствима Босне и Херцеговине (прво 
читање), 
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19. Приједлог закона о слободним зонама у Босни и Херцеговини (прво 
читање), 

20. Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о избјеглицама из БиХ 
и расељеним  лицима у БиХ (прво читање), 

21. Давање сагласности за ратификацију: 
a) Споразума о развојном кредиту (Пројекат техничке помоћи за 

социјални сектор) између Босне и Херцеговине и Међународне 
асоцијације за развој; 

б)  Споразума о развојном кредиту (кредит за прилагођавање у  
      социјалном сектору) између Босне и Херцеговине и Међународне  
      асоцијације за развој; 
ц)  Оквирног споразума између Босне и Херцеговине и Европске 
      инвестиционе банке (којим се регулишу активности ЕИБ у Босни и  
      Херцеговини)  

22. Избор чланова комисија Дома (попуњавање упражњених мјеста); 
23. Извјештај Комисије за људска права, имиграцију, избјеглице и азил о 

посјети једном броју општина у БиХ; 
24. Посланичка питања и одговори.  

 
 
Ад – 1: Усвајање Записника са 8. сједнице Дома 
 
 У оквиру ове тачке дневног реда посланик Ибрахим Ђедовић је приговорио 
да записник уопште није добио, те да не може гласати о нечему што није ни видио. 
 Предсједавајући Авдић је коснтатовао да ће се провјерити да ли је 
посланику Ђедовићу упућен Записник. 
 О Записнику није било дискусије. 
 Са 37 гласова ЗА и једним уздржаним Дом је усвојио Записник са 8. 
сједнице Дома. 
 
Ад – 2:   Приједлог Изборног закона Босне и Херцеговине (прво  читање): 

a) предлагач Савјет министара БиХ  
b) предлагач посланик Мариофил Љубић  

 
На почетку расправе о Приједлогу изборног закона предсједавајући Клуба 

посланика Странке за БиХ Неџад Шашиваревић је предложио да Дом донесе 
закључак да се сви амандмани уложени у току дана прихвате за друго читање. 
Замолио је да се о овом приједлогу изјасни предсједавајући Уставно-правне 
комисије. 

 
Предсједавајући Уставно-правне комисије Мирко Бањац нагласио је на 

почетку да су посланици добили Извјештај Комисије и да о истом неће говорити, 
али да ће говорити о досадашњем раду Комисије на Изборном закону. Нагласио је 
да Извјештај Комисије садржи принципе на којима је Приједлог закона заснован, 
као и амандмане које је Комисија усвојила, а да посланицима остаје да на Приједлог 
закона, у складу са Пословнимом, подносе нове или бране раније поднесене 
амандмане. Рекао је да постоји пословничка могућност да се интервенише и у току 
сједнице.  

Даље је  Бањац пренио поруку Уставно-правне комисије, да нико од чланова 
није задовољан оним што су урадили, али је сигурно да је то компромис који је 
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учињен уз минимално уважавање захтајева свих посланичких клубова. Изразио је 
наду да ће Дом имати разумијевања када је у питању компромис који је у овом 
случају био неминован. Подсјетио је да се у политици не догађају најбоља рјешења 
него могућа и да ни ово што је Комисија предложила није најбоље али је сигурно 
могуће рјешење. Позвао је посланике да својом дискусијом допринесу још 
квалитетнијем тексту. Напоменуо је да се на овој сједници може започети и са 
другим читањем уколико Дом тако одлучи. Предложио је да се посланицима 
омогући да подносе амандмане и мимо рока од 48 часова прије ове сједнице, 
имајући у виду скраћени рок за доношење закона. 

Предсједавајући Авдић се захвалио извјестиоцу Уставно-првне комисије и 
констатовао да је Комисија уложила заиста велики напор да дође до консензуса, те 
да ова добра воља  Комисије омогућава и добру вољу Дома, да се могу и у току 
дана поднијети амандмани. Затим је отворио дискусију о приједлозима изборног 
закона Босне и Херцеговине у првом читању,  предлагача Савјета министара и 
посланика Мариофила Лубића.  

У дискусији су учествовали: Мариофил Љубић, Богић Богићевић, Ибрахим 
Ђедовић, Мирко Бањац, Мирко Мијатовић, Емина Заћирагић, Неџад Шашиваревић, 
Миро Грабовац – Титан, Мустафа Цуплов, Иво Лозанчић, Мирко Баковић, Милош 
Јовановић, Марко Амиджић, Жељко Мирјанић, Медиха Филиповић, Зденко Вукић 
и Љубомир Ковачевић. 

Предсједавајући Авдић је, пошто је исцрпена листа пријављених 
дискутаната, констатовао да је завршена расправа о принципима о Приједлогу 
изборно закона оба предлагача. Захвалио се на дијалогу толеранције, повјерења, па 
и трагања за што бољим рјешењима оба приједлога, са свим елементима политичке 
мудрости и одговорности према уставно-правној архитектури Босне и Херцеговине, 
према Уставу БиХ и Дејтонском мировном споразуму који је легални документ. То 
значи да смо те принципе у највећој мјери артикулисали, заједно са принципима и 
ставовима које је у свом извјештају дала Уставно-правна комисија. Затим је 
предсједавајући позвао посланике да се изјасне о преласку на дискусију о члановим 
приједлога’ изборног закона.  

Са 31 гласом ЗА, 3 против и једним уздржаним, Дом је одлучио да се пређе 
на расправу о члановима приједлога’ изборног закона: 

a) предлагача Савјета министара БиХ и 
b) предлагача посланика Мариофила Љубића. 

 
Услиједила је пауза на захтјев предсједавајућег Клуба посланика Странке за 

Босну и Херцеговину.  
Послије паузе предсједавајући је подсјетио посланике да би на овој сједници 

требало да се заврши расрава о члановима предложених закона и тиме се омогући 
директно гласање о амандманима на сљедећој сједници, а затим и о цјеловитом 
закону.  

Неџад Шашиваревић је, у име Клуба, предложио да се води расправа о 
сваком поглављу посебно и да се ограничи дискусија на пет минута. Такође је 
предложио да Уставно-правна комисија за сљедећу сједницу да’ мишљење о 
амандманима који данас буду поднесени.  

У дијелу расправе о члановима приједлога’ изборног закона учествовали су: 
Салих Куленовић, Миро Грабовац – Титан, Мирко Бањац, Неџад Шашиваревић, 
Осман Брка, Емина Заћирагић, Мустафа Цуплов, Зденко Вукић, Сеад Авдић и Амор 
Машовић. 
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Послије дисусије предсједавајући Авдић је констатовао да је у 
Представничком дому у првом читању обављена расправа и о члановима 
Приједлога изборног закона а) предлагача Савјета минситара БиХ и б) предлагача 
посланика Мариофила Лубића. Напоменуо је да Дому остаје реализовање 
процедуре из члана 96. Пословника Дома, а то је расправа и гласање о 
амандманима, а потом усвајање закона.  

Овим је предсједавајући закључио 2. тачку дневног реда, што је и Дом 
прихватио.  

 
Потом је предсједавајући подсјетио да слиједи усвајање закона које је на 

привременој основи прогласио Високи представник. Подсјетио је да су ови закони у 
процедури по члану 105. Пословника Дома, те да нема амандмана нити могућности 
промјене текста. Затим је обављено гласање о сваком закону понаособ.  
 

Ад – 3 до 5: 
 
 Представнички дом је усвојио: 

- Закон о застави Босне и Херцеговине (36 ЗА, 2 уздржана); 
- Закон о грбу Босне и Херцеговине (34 ЗА, 2 уздржана); 
- Закон о измјенама и допунама Закона о путим исправама БиХ (34 ЗА, 2 

уздржана). 
Ад- 6: 

 
 Представнички дом, због недостатка ентитетске већине из Републике 
Српске, није усвојио закон о суду Босне и Херцеговине (ЗА гласало 26 посланика, 
10 се уздржало. Из Републике Српске ЗА су гласала два посланика). 
 

Ад – 7. 
 
 Представнички дом је усвојио Закон о Државној граничној служби Босне и 
Херцеговине (ЗА гласала 34, а уздржала се два посланика). 
 

Ад  - 8. до 10: 
 
 Због недостатка ентитетске већине из Републике Српске, Дом није усвојио: 

- Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о царинској политици 
БиХ (ЗА  26, уздржаних 10; Из Републике Српске ЗА гласала два 
посланика); 

- Приједлог закона о административним таксама и Тарифи 
административних такса (ЗА 25, 10 уздржаних; из Републике Српске ЗА 
гласао један посланик); 

- Приједлог закона о административним таксама БиХ (ЗА 25, уздржаних 
10, из Републике Српске ЗА гласао један посланик). 

 
Ад – 11 до 15: 

 
 Представнички дом је усвојио сљедеће законе: 

- Закон о стандардизацији Босне и Херцеговине (једногласно – у моменту 
гласања присутно било 35 посланика); 

- Закон о мјеритељству Босне и Херцеговине (једногласно); 
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- Закон о оснивању Института за стандарде, мјеритељство и 
интелектуално власништво Босне и Херцеговине (ЗА 35, суздржан један); 

- Закон о мјерним јединицама БиХ (једногласно); 
- Закон о акредитовању Босне и Херцеговине (једногласно). 

 
Ад – 16: 

 
 Дом није усвојио Приједлог закона о оснивању института за акредитовање 
Босне и Херцеговине (ЗА гласало 26, уздржало се 10; из Републике Српске ЗА 
гласао један посланик). 
 

Ад – 17: 
 

 Са 34 гласа ЗА и 2 уздржана Дом је усвојио Закон о имовини Завода за 
запошљавање Босне и Херцеговине.  
 
 Послије гласања о свим законима које је на привременој основи прогласио 
Високи представник, предсједавајући Авдић је изразио очекивање да ће се  
уложити заједнички напор у оба дома Парламентарне скупштине БиХ да се 
постигне сагласност и о осталих пет закона које је прогласио Високи представник. 
 
 

Ад – 18. до 20: 
 
 О приједлозима закона није било дискусије. 
 Дом је, у првом читању, усвојио: 

- Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о Савјету министара 
БиХ; 

- Приједлог закона о слободним зонама у Босни и Херцеговини и 
- Приједлог закона о измјенам аи допунама Закона о избјеглицама из БиХ 

и расељеним особама у БиХ.  
 

Ад – 21: 
 

 Дом је дао сагласност за ратификацију: 
a) Споразума о развојном кредиту (Пројекат техничке помоћи за 

социјални сектор) између Босне и Херцеговине и Међународне 
асоцијације за развој; 

b) Споразума о развојном кредиту (кредит за прилагођавање у 
социјалном сектору) између Босне и Херцеговине и Међународне 
асоцијације за развој; 

c) Оквирног споразума између Босне и Херцеговине и Европске 
инвестиционе банке (којим се регулишу активности ЕИБ у Босни и 
Херцеговини)  

 
Ад – 22: Избор чланова Комисија Дома 

 
 Миро Грабовац – Титан изнио је приједлог Клуба посланика Хрватске 
демократске заједнице да се на упражњено мјесто члана Уставно-правне комисије 
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изабере Миро Грабовац Титан, као и да се за члана Админситративне комисије 
изабере Мариофил Љубић.  
 Богић Богићевић предложио је да се у Уставно-правну комисију на 
упражњено мјесто изабере г-ђа Виолета Камберовић. Образложио је приједлог тиме 
да СДП-у са 9 посланика у Дому припадају два члана у Уставно-правној комисији.  
 У дискусији поводом изнесених приједлога учествовали су: Мирко Баковић 
и Душан Стокић.  
 Предсједавајући је констатовао да остаје да се Дом изјасни о свим изнесеним 
приједлозима.                                 
 Са 24 гласа ЗА, 8 против и 4 уздржана  (из РС 10, из ФБиХ 14), за члана 
Уставно-правне комисије изабран је Миро Грабовац Титан. У овом случају, пошто 
је г-дин Грабовац изабран, није се ни гласало о приједлогу за госпођу Камберовић. 
 Са 34 гласа ЗА и једним уздржаним, Мариофил Љубић је изабран за члана 
Административне комисије.  
 

Ад – 23: Извјештај Комисије о посјети једном броју општина у БиХ 
 
 Образложење Извјештаја и приједлог закључака поднио је Осман Брка, 
предсједавајући Комисије за људска права, имиграцију, избјеглице и азил. 
 У дискусији су учествовали: Милош Јовановић, Осман Брка, Мирко Бањац, 
Душан Стокић, Мустафа Цуплов, Салих Куленовић, Виолета Камберовић, Бахрија 
Османовић, Сенад Шаргановић, Мариофил Љубић, Мирко Мијатовић, Сеад Авдић 
и Адем Борић. 
 Послије дискусије Дом је усвојио извјештај Комисије и закључке са 
измјенама које је предложио Мирко Бањац, како слиједи: 
 

1. Парламент Босне и Херцеговине и Савјет министара Босне и Херцеговине 
дужни су да на нивоу државе Босне и Херцеговине створе једнак амбијент и услове 
за све грађане и народе у сфери повратка, правичне накнаде и замјене.  Тражимо од 
међународне заједнице да стане иза пројекта да ова држава буде гарант права 
грађана, а да невладине и друге  хуманитарне организације буду само у  функцији  
помоћи грађанима да прије дођу до својих права.             

2. Савјет министара треба имати приоритетан задатак да са државом 
Хрватском нађе одговрајуће рјешење за грађане Хрватске који живе на територији 
Босне и Херцеговине.  

3. Двоструке кориснике стамбеног простора и имовине по разним видовима 
треба  без одлагања деложирати из туђих станова и кућа, у складу са законским 
одредбама и у међусобној сарадњи надлежних органа. 

4. Држава треба  интензивирати активности како би се што је више могуће 
обезбиједио  грађевински и инсталациони материјал за брже оспособљавање 
девастиране имовине повратника ради што бржег обезбјеђења услова њиховог 
живота и интензивирати активности око правичне накнаде и замјене остварене у 
оквиру обостране воље и законске регулативе. 

5. У шаторским насељима и колективним смјештајима обезбиједити 
хуманитарну помоћ у храни, хигијенским средствима и сл. 

6. Неопходно је покренути иницијативу да се на нивоу државе уреди 
здравствена заштита (нпр. да би болесник из Горажда могао да се лијечи у болници 
у Србињу (Фоча), а по могућности и друге области живота које су од интереса свим 
грађанима. 
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ЗА Извјештај и закључке гласала су 34 посланика, а један се уздржао. 
Предсједавајући је констатовао да ће се закључци прослиједити Савјету 

министара, уз подсјећање на раније закључке Дома и обавезу Савјета министара да 
Дому достави цјеловит пројекат повратка.  
 
Ад – 24: Посланичка питања и одговори 
 
 Посланичка питања су поставили: 
 
Хилмо Неимарлија: 
 Који је Колегиј одговоран за кршење Пословника о пропорционалној 
заступљености, пропорционалној формули која треба у парламентрним 
делегацијама да одражава укупнан састав Парламентарне скупштине Босне и 
Херцеговине? Да ли Колегиј Представничког дома или Колегиј Дома народа, или 
оба колегија заједно? 
 
Бранислав Лолић: 

1. Да ли је у плану и када отварање граничног прелаза између Босне и 
Херцеговине и Републике Хватске, између Српца и Давора? 

2. Да ли је могуће да Министарство цивилних послова и комуникација и 
Министарство иностраних послова, заједно са министарствима здравља 
ентитета и директорима фондова здравственог осигурања, изнађу начин 
да се страним држављанима приликом уласка у земљу наплаћује 
одговарајући износ на име здравствене заштите? 

3. Да ли се у Савезној Републици Њемачкој уплаћују средства Босни и 
Херцеговини за здравствено и пензијско осигурање? Ако се уплаћују на 
који рачун и како се распођељују? 

 
Боро Бјелобрк: 
 Поново поставио питање – Шта је Колегиј Дома учинио да би он добио 
информацију коју је тражио од Савјета министара, а односи се на информацију 
Владе Републике Српске у вези с дагађаима у Баној Луци. 
 
Мирко Бањац: 

1. Затражо од Комисије за људска права, имиграцију, избјеглице и азил да 
испита случај кршења људских права у Бихаћу од стране Службе 
просторног уређења,катастра и имовинско-правних послова (рјешење 
број 03/1-3-31-653) и у Зеници (захтјев за повратак имовине број: 704900. 
од 9.3.1999. године, те да га о томе обавијести. 

2. Поставио питање Еврпској комисији за људска права: “Да ли је 
прекршено моје право, и то право да не будем потчињен и право слободе 
изражавања, када ми је у овом парламенту наређено да усвајам законе 
без права на амандмане. 

 
Мариофил Љубић: 

1. Шта је Министарство за људска права и избјеглице учинило или шта 
намјерава учинити ако није до сада, на заштити људских права 60 - 70 
хиљада малих штедиша Херцеговачке банке чији су штедни улози 
блокирани непотребно, као и шта је учинило на заштити права приватних 
дионичара Херцеговачке банке? 
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2. Како Министарство мисли заштитити право на рад 300 ђелатника 
Херцеговачке банке и шта мисли урадити на заштити права 50 хиљада 
умировљеника Мировинског фонда у Мостару чија су средства у износу 
од једне и по мјесечне мировине блокирана на рачуну Банке? 

 
Сенад Шаргановић:  
 Поново поставио питања постављена на 8. сједници у вези с најавом 
укидања граничног прелаза Изачић код Бихаћа, јер до сада није  није добио 
одговоре. 
 
Мирко Баковић: 

1. Приговорио што не добија материјале на хрватском језику. Изразио 
разумијевање са ситуацију кад се нек од материјала дијеле на брзину на 
самој сједници, али сугерисао да се о томе води рачуна кад се материјали 
упућују на кућну адресу. 

2. Подржао питања  Мариофила Љубића у вези с Херцеговачком банком.  
 
Ллубомир Ковачевић: 
 Шта је у претходних 100 дана учинио Савјет министара Босне и 
Херцеговине на побољшању стандарда грађана Босне и Херцеговине? 
 
Жељко Билбија: 
 Предложио да посланичка питања и одговори у будуће буду друга тачка 
дневног реда, одмах послије усвајања записника. 
 
 Овим је завршена 9. сједница Дома. 
 Предсједавајући Сеад Авдић сједницу је закључио у 18 часова. 
 
 Саставни дио овог записника је магнетограм 9. сједнице Представничког 
дома. 
 
 
 
                 СЕКРЕТАР                               ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ 
   ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА              ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА 
         Бранка Тодоровић                                     Др Сеад Авдић 
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